
 1

 PROTOKÓŁ nr XX/12  
 
z XX  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 14 grudnia 2012 roku w godz. od 1400 – 
1540 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

XX  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
5. Kasper Ekert    - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jarocińskiego, 
6. Zygmunt Meisnerowski  - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
7. Paulina Szczepańska  - mieszkanka Żernik 
8. Jakub Nowak   - mieszkaniec Żernik 
9. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, Życie Jarocina. 

Porządek obrad XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przekazano radnym  
  w dniu 5 grudnia 2012 r – wspólne posiedzenie komisji stałych Rady.    
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1400 otworzył  
XX sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
Sekretarza Gminy, radych powiatowych, radych Rady Miejskiej Żerkowa, mieszkańców gminy, 
sołtysów oraz przedstawicieli lokalnych gazet i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, tak więc Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków,  
2) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 
3) ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 
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4) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, na których 
powstają odpady komunalne, z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania 
deklaracji, 

5) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

6) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Kamieniu, 
7) nieodpłatnego nabycia nieruchomości związanej ze zmianą granic gminy Żerków, 
8) zmiany uchwały nr XXIII/191/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 stycznia 2010r. w 

sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
z terenu gminy Żerków,  

9) wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.    
10.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli porządek obrad jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 15 radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  XIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Protokół z XIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 12 listopada 2012 r. wyłożony 
został do wglądu przed sesją Rady 14 grudnia 2012 r. oraz  w biurze Rady Miejskiej. 
 
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      
Radna Barbara Królak – poprosiła Burmistrza o ustosunkowanie się do sprawy pozyskania 
nowego, sprawniejszego  samochodu dla OSP w Szczonowie i dlaczego zgodnie z obietnicą nie 
zaplanowano w budżecie na rok 2013 środków na ten cel. Obecnie Strażacy dysponują 
samochodem z roku 1987, który miał być przekazany  dla OSP w Dobieszczyźnie? 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – zapytał, czy Agencja Nieruchomości Rolnych odpowiedziała  
w sprawie nieużytku rolnego,  który młodzież z Brzóstkowa wykorzystuje jako boisko. 
Radna Maria Sołtysiak złożyła wniosek w sprawie naprawy drogi od Chrzana w stronę Urbanowa 
oraz zapytała czy jest możliwość wprowadzenia ulg dla mieszkańców gminy na przejazdy 
autobusami. Uzasadniając, że takie ulgi zostały wprowadzone w sąsiednich gminach?  
Radny Jan Barański – przypomniał, że planowano ujęcie w budżecie roku 2013 kwoty 105 tys.  
z przeznaczeniem na zakup przechodzonych aut bojowych dla OSP w Szczonowie  
i Dobieszczyźnie,  jaka była przyczyna, że  ten plan nie został zrealizowany? 
Radny Benedykt Bocian – jak daleko jest zaawansowane przejęcie stadionu w Raszewach oraz 
czy jest znany bilans zapotrzebowania na dostawę gazu dla rejonu Komorze Przybysławskie? 
Radny Jan Barański – co z budynkami po p. Andrzeju Walczaku? 

 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIX sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady  na podstawie materiałów 
opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków, 
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Przewodniczący powiedział, że nie będzie odczytywał treści projektu uchwały ponieważ, radni  
i goście mają materiały na dzisiejszą sesję, przedstawił tylko punkty rozdziałów, które zawiera 
„Regulamin” oraz uzasadnienie. Ponadto wyjaśnił, że kompendium materiałów dotyczących 
wdrożenia systemu gospodarki odpadami mieszkańcy otrzymają z Urzędu oraz zostaną 
zamieszczone na stronie internetowej Gminy.  
Wobec braku uwag, pytań, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XX/127/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków,  stanowi  załącznik  
nr 5 do protokółu. 
 

2) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej 
opłaty, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radny Wojciech Raś - poprosił Przewodniczącego o wyjaśnienie sołtysom i gościom, którzy 
posiadają materiały sesyjne, dlaczego przyjęto inne kwoty. 
Przewodniczący – w materiałach sesyjnych są kwoty zaproponowane przez Burmistrza, ale na 
posiedzeniach komisji po dyskusji i głosowaniu, przyjęto kwoty 10,50 zł i 5,50 zł jako wiążące 
do projektu uchwały.  
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XX/128/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na 
których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty,  stanowi  załącznik nr 6 do 
protokółu. 
 

3) ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:15 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XX/129/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  
stanowi  załącznik nr 7 do protokółu. 
 

4) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, na których 
powstają odpady komunalne, z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania 
deklaracji, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Ponadto poinformował, że 
Sekretarz Gminy zobowiązał się do udzielenia ewentualnej  pomocy gdyby wystąpił problem  
z wypełnieniem deklaracji. 
Radny Benedykt Bocian – zgłosił, że w pierwszej części deklaracji dostrzegł błąd językowy, 
powinno być termin składania, a nie składowania deklaracji. 
Przewodniczący – błąd zostanie usunięty. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
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Uchwała Nr XX/130/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, na których powstają odpady komunalne, 
z terenu Gminy Żerków, terminu i miejsca składania deklaracji,  stanowi  załącznik nr 8 do 
protokółu. 
 

5) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Burmistrz zgłosił wniosek o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w § 3 ust. 3 i 4. 
Zapis powinien brzmieć: „odpady ulegające biodegradacji gromadzone w odpowiednich 
workach z foli lub pojemnikach do gromadzenia bioodpadów”; „odpady wielkogabarytowe oraz 
zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny” nie jest odbierany przez firmę wywozową tylko 
wywożony we własnym zakresie przez właściciela nieruchomości do punktu selektywnej zbiórki 
odpadów komunalnych w Brzóskowie w zależności od potrzeb. Burmistrz wnioskował  
o przeredagowanie zapisu § 3 ust. 3 i 4.  
Wobec braku dalszych uwag, po przyjęciu korekty zgłoszonej przez Burmistrza, 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 
15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XX/131/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi,  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu. 
 

6) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Kamieniu, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku  uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:15 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XX/132/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Kamieniu, stanowi  załącznik nr 10 do protokółu. 

 
7) nieodpłatnego nabycia nieruchomości związanej ze zmianą granic gminy Żerków, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.   
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:15 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XX/133/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości związanej ze zmianą granic gminy Żerków, stanowi  
załącznik nr 11 do protokółu. 
 

8) zmiany uchwały nr XXIII/191/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 stycznia 2010r. 
w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów z terenu gminy Żerków, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Wobec braku  uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:15 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania.  
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Uchwała Nr XX/134/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie zmiany 
uchwały nr XXIII/191/10 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 stycznia 2010r. w sprawie 
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów z terenu gminy 
Żerków, stanowi  załącznik nr 12 do protokółu. 
 
Przewodniczący przed  zarządzeniem przerwy w obradach sesji poprosił wiceprzewodniczącego 
Rady Powiatu Jarocińskiego pana Kaspra Ekerta o zabranie głosu.  
Pan Kasper Ekert - w imieniu radnych  Rady Powiatu Jarocińskiego złożył  wszystkim 
mieszkańcom gminy Żerków za pośrednictwem radnych, sołtysów i gości najserdeczniejsze 
życzenia na zbliżające się Święta Bożego Narodzenia, wiele radości, szczęścia i ciepła 
rodzinnego. Powiedział, że  tradycją jest dzielenie się prezentami, dlatego przygotował drobny 
prezent w postaci kalendarza powiatu jarocińskiego na rok 2013. 
Przewodniczący podziękował za życzenia, życząc radnym Rady Powiatu Jarocińskiego  
wszystkiego najlepszego. 
 

9) wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok. 
Przewodniczący po wznowieniu obrad sesji  poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę 

Rogacką o przedstawienie  projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem  zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   41.412.978,54  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 34.458.978,54 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie 6.954.000,00  zł 
Podkreśliła, że dochody obejmują także  dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej w wysokości 5.547.883,- zł; na realizację zadań w drodze umów lub 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 100.000,00 zł oraz 
dotacje i środki zewnętrzne w wysokości 7.178.205,41 zł 

• wydatków do kwoty   47.127.554,13  zł 
 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie   33.429.747,20  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie 13.697.806,93     zł 
Wydatki obejmują w szczególności: 

1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 
ustawami w wysokości 5.547.883,00   zł 

2) wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości   151.309,05    zł.  

3) wydatki na programy finansowane z udziałem środków pomocowych w tym z Unii 
Europejskiej 8.666.103,61 zł 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ulega także zmianie zapis w § 11 – w dochodach z tytułu 
wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych jest to kwota 124.225,00 zł, którą 
przeznaczono na: 

1) gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
w wysokości 122.225,00 zł 

2) gminny program przeciwdziałania narkomanii w wysokości 2.000,00 zł 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski w miesiącu październiku wprowadził 
zmiany do planu przez zmniejszenie planu dotacji celowej w dziale 852 rozdz. 85203 o kwotę 
29.167,- zł dla Domu Samopomocy w Raszewach. 
Rada przychyliła się do wniosku Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Raszewach  
o dofinansowanie w minimalnej kwocie 19.000,00 zł z budżetu gminy, która pozwoli zamknąć 
rok budżetowy ŚDS bez zobowiązań. 
Minister Finansów dokonał zwiększenia części ogólnej subwencji oświatowej w kwocie 
 88.232,00 zł. 
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Skarbnik Gminy powiedziała, że analizując wykonanie budżetu po stronie dochodów zauważa 
się zmianę planu w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej przez ogólne 
zwiększenie dochodów własnych o kwotę 111.900,00 zł i zmniejszenie dochodów własnych  
o kwotę 177.425,00 zł. Budżet ogółem wzrośnie po stronie dochodów i wydatków o kwotę 
124.590,00 zł. 
Ponadto wyjaśniła, że w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej dokonano 
następujących przesunięć i zmian w: 
•  dziale 010 Rolnictwo - zwiększono plan na opłacenie energii na hydroforniach o 34.100,00 

zł i na Izby Rolnicze w wysokości 900,00 zł. Pozostałe zmiany w tym dziale dotyczyły 
wydatków inwestycyjnych i podatku VAT, zmieniono także kwoty w §-ach wydatków 
inwestycyjnych, 

• dziale 600 - zwiększono plan o kwotę 42.539,38 zł na remont i zimowe utrzymanie dróg 
gminnych, 

• dziale 630 - zwiększono plan o kwotę 24.492,62 zł na korektę finansową projektu 
współfinansowanego ze środków unijnych, 

• dziale 750 - zwiększono plan o kwotę 2.000,00 zł na podróże służbowe;  52,00 zł na odpis 
ZFŚS; 3.000,00 zł na koszty postępowania przeciwko pozwanym dłużnikom; 26.000,00 zł na 
koszty dotyczące zleconego audytu. 

Dokonano zwiększenia planu na zakupach inwestycyjnych: zakup projektora, 4 sztuki drukarko- 
komputerów dla inkasentów na pobieranie opłaty za wodę i ścieki za 40.000,00 zł, montaż 
urządzeń do archiwizacji danych, zakup i montaż monitoringu - ogółem przesunięto kwotę 
45.500,00 zł -  środków zaoszczędzonych w innych §-ach działu 900 na dział 750. 
• dziale 751 - zadania zlecone - przesunięto kwotę 19,41 zł między paragrafami, 
• dziale 754 - zwiększono plan na ochronę przeciwpożarową o kwotę 1.500,- zł na 

wynagrodzenie kierowców i komendanta OSP i 21.000,- zł na zakup materiałów dla OSP 
Komorze, wyposażenia dla OSP Żerków oraz zakup paliwa dla wszystkich jednostek, 
natomiast 6.000,- zł przeznaczono na opłacenie kursu kwalifikacyjnego udzielania pierwszej 
pomocy przez strażaków OSP, 

• dziale 801 rozdz. 80101 - zmniejszono dotację dla Stowarzyszenia w Lubini Małej  
o kwotę13.700,00 zł i Stowarzyszenia w Ludwinowie  o kwotę 8.000,00 zł, dokonując  
przeniesień na:  
a) § 4300  w wysokości 5.200,00 zł dla Szkoły w Chrzanie (przeglądy instalacji gazowej  

i elektrycznej), 
b) § 4260  w wysokości 12.000,00 zł dla Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie na zakup 

gazu, 
c)  § 4210 - 2.000,00 zł dla Szkoły Podstawowej w Komorzu  na zakup węgla,  
d)  § 4210 - 1.000,00 zł na zakup środków czystości dla Szkoły Podstawowej w Żerkowie. 

• dziale 801 rozdz. 80103 - przeniesiono na § 4440 - 440,00 zł - odpis na ZFŚS dla punktu 
przedszkolnego w Dobieszczyźnie, przeniesienie na § 4210 - 2.000,00 zł - zakup mebli do 
klasy "0" w Szkole Podstawowej w Żerkowie, 

• dziale 801 rozdz. 80104  przeniesiono na rozdział 80113, 
• dziale 801 rozdz. 80110 przeniesiono na: 

a) § 4210  kwotę 3.500,00 zł na zakup środków czystości, art. biurowych itp.,  
b) § 4260 kwotę 12.000,00 zł na gaz, energię, wodę,   
c) § 4270 kwotę 2.000,00 zł na drobne naprawy, 
d) § 4300 kwotę 2.000,00 zł na przeglądy instalacji elektrycznej. 

• dziale 801 rozdz. 80113  przeniesiono na § 4300 kwotę 42.000,- zł na koszty dowożenia 
dzieci do szkół - wzrost stawki za 1 km, 

• dziale 80100 rozdz. 80114  przeniesiono na rozdział 80113 kwotę 8.800,00 zł i  na § 4300 
przeniesiono kwotę 200,00 zł z przeznaczeniem na opłaty i prowizje bankowe, 
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• dziale 851 - zwiększono plan o 225,00 zł na zakup energii i drobne przesunięcia  
w paragrafach, 

• dziale 852 - zwiększono plan dla ŚDS w Raszewach o kwotę19.000,00 zł, a zmniejszono 
plan  na dodatki mieszkaniowe o kwotę 35.000,00 zł, 

• dziale 852 rozdz. 85212 zwiększono plan o 8.072,00 zł o środki własne na zadania 
realizowane ramach świadczeń rodzinnych a zmniejszono plan na dożywianiu dzieci rozdz. 
85295 o kwotę 19.270,00zł. Skarbnik Gminy powiedziała, że zwiększono również plan  
o kwotę 27.324,- zł na wypłatę zasiłków i pomoc w naturze, 

• dziale 853 rozdz. 85395 - przeniesiono na § 4300 kwotę 5.500,00 zł na koszty związane  
z dowozem i odwozem dzieci  w ramach  projektu ARS, 

• dziale 854 rozdz. 85401 - przeniesiono na rozdział 80113, 
• dziale 854 rozdz. 85412 - przeniesiono na rozdział 85415, 
• dziale 854 rozdz. 85415 - zwiększono o kwotę 5.908,00 zł - na stypendia socjalne dla 

uczniów, 
• dziale 900 - dokonano przesunięcia w ramach działu, kwotę 8.000,00 zł na dotacje 

przydomowych oczyszczalni w rozdz. 90003 na zakup paliwa i sprzętu oraz na opłacenie 
składek ubezpieczeniowych od pojazdów służących do oczyszczania miasta, 

• dziale 926 - dokonano przesunięcia w planie 6.000,00 zł z zakupów na usługi  
w ramach działu. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu.  
Radny Bogdan Bożejewicz – co było przyczyną, że Wojewoda zwiększył dotację dla 
stowarzyszeń? 
Skarbnik Gminy – gmina wyłożyła środki, które Wojewoda zwrócił. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące się” w obecności 15 radnych na sali  
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XX/135/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 grudnia 2012 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na  2012 rok,  stanowi  załącznik nr 13 do protokółu. 
 
Punkt  8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na zapytania radnych: 
Barbary Królak  
Burmistrz wyjaśnił, że sprawa pozyskania samochodu dla OSP w Szczonowie  dotyczy  roku 
2013. Budżet został skonstruowany tak, aby dokończyć ważniejsze zadania. Do Rady należy 
decyzja, jeżeli uzna, że należy zrezygnować, z któregoś z zadań na rzecz zakupu samochodu, 
wtedy zostaną dokonane poprawki w projekcie uchwały budżetowej. 
Zdzisława Paluszkiewicza 
Burmistrz powiedział, że gmina zwróciła się go Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu  
w sprawie możliwości udostępnienia nieruchomości (umowa użyczenia) położonej w Śmiełowie, 
a stanowiącej działkę nr 63/5 o powierzchni 1,3968 ha w celu urządzenia placu sportowego. 
Agencja poinformowała nas pismem, że nie może pozytywnie ustosunkować się do prośby, 
ponieważ nie wyraża zgody na inwestowanie środków obcych na gruntach Skarbu Państwa. 
Natomiast mając na uwadze cel publiczny nie widzi przeciwwskazań do nieodpłatnego 
przekazania tej nieruchomości na rzecz Gminy, o ile przeznaczenie tego terenu jest określone 
Studium UiKZP Gminy. Burmistrz podkreślił, że gmina wystąpi o przekazanie przedmiotowej 
nieruchomości, ale najpierw musi być ujęta w studium zagospodarowania przestrzennego gminy. 
Jana Barańskiego 
Burmistrz wyjaśnił, że nie otrzymał odpowiedzi ze Starostwa w sprawie budynku po panu 
Andrzeju Walczaku. Gmina nie będzie generowała kosztów w celu uporządkowania 
nieruchomości, gdzie władającym nieruchomością jest Skarb Państwa, a właściciel nieustalony. 
Maria Sołtysiak 
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Burmistrz udzielając odpowiedzi w sprawie naprawy drogi od Chrzana w stronę Urbanowa  
wyjaśnił, że sprawa musi poczekać ponieważ nie ma na ten cel środków. 
Natomiast w sprawie możliwości wprowadzenia ulg dla mieszkańców gminy na przejazdy 
autobusami Burmistrz wyjaśnił, że gmina nie stosuje takich ulg, a Rada nie podjęła w tej sprawie 
uchwał. Gmina Jarocin dopłaca emerytom, ale środki  te idą do spółek gminy Jarocin. 
Benedykt Bocian 
Burmistrz wyjaśnił, że trwają wyjaśnienia, kto był ostatnim właścicielem stadionu w Raszewach  
i czy nie są zgłoszone roszczenia do tego gruntu, natomiast jeżeli chodzi o dostawę gazu dla 
rejonu Komorze Przybysławskie, jest w trakcie opracowywania deklaracja na zapotrzebowanie 
gazu przez mieszkańców.  
 
Punkt  9 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Radny Janusz Szóstek  - powiedział, że zgłaszał objazd z przedstawicielami Agencji Rolnej 
parków i terenów zaniedbanych nie użytkowanych. Owszem przyjechali z Agencji, ale nie 
umieli określić do kogo należy park w Przybysławiu. Radny uważał, że należy objechać 
wszystkie te tereny, ponieważ straszą swoim wyglądem. Radny dodał, że teren ten, należy 
zgłosić do planu zagospodarowania przestrzennego. 
Burmistrz  –  poinformował, iż otrzymał pismo z informacją, że 30% gruntów jest przeznaczone 
do zagospodarowania, stanowi to około 115 ha przeznaczonych do upełnorolnienia,  następnie 
powiedział, że przedstawiciele z Agencji byli w Kretkowie w parku. Stwierdzili, że największy 
bałagan panuje w Kretkowie, na nie wydzierżawionej nikomu działce, którą zawiaduje Agencja. 
W trakcie wizytacji terenu sporządzono protokół, w którym uwzględniono zabezpieczenia 
terenu, ponieważ obiekt grozi zawaleniem, zrobiono także zdjęcia. Zabezpieczenia powierzono 
do wykonania prezesowi gospodarstwa p. Kupijajowi, w protokole została zawarta informacja, 
że rowy i drogi również należą do Agencji. 
Radny Janusz Szóstek – stwierdził, że w tej sprawie powinien wypowiedzieć się ktoś 
kompetentny. 
Burmistrz  – stwierdził, że on także uważa, że należy o te tereny walczyć i zaprowadzić tam 
porządek.  
Radna Barbara Królak  – zasugerowała, że mieszkańcy mogą uporządkować teren parku. 
Burmistrz  – wyjaśnił, że mieszkańcy sami nie mogą porządkować terenu, ponieważ jest tam  
ładny drzewostan, który powinno się zachować.   
Przewodniczący – stwierdził, że objazd zaproponowany przez radnego Janusza Szóstka w tym 
roku jest już niemożliwy, ale należałoby o tym pomyśleć na początku roku 2013. 
Sołtys Chrzana Maria Wiśniewska – zaprosiła również radnych i sołtysów, aby przyjechali  
i zobaczyli wyremontowaną salę wiejską w Chrzanie. 
Przewodniczący złożył wszystkim najserdeczniejsze życzenia radosnych i spokojnych Świąt 
Bożego Narodzenia.  
 
Punkt  10 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1540  XX sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
 


